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Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Plats och tid Grand Hotel, Alingsås Paragrafer §§108-127
kl. 18:00-21:25

Beslutande Kristina Grapenholm (L) (ordförande) §§108-126
Lennart Allbro (S) (vice ordförande) §§108-126
Pär-Göran Björkman (S) §§108-126
Anita Brodén (L) §§108-126
Maria B Nilsson (S) §§108-126
Birgit Börjesson (S) §§108-126
Ulf Carmesund (S) §§108-126
Daniel Filipsson (M) §§108-126
Agneta Grange Petrusson (SD) §§108-126
Jan Gustafsson (V) §§108-126
Anna Hansson (MP) §§108-126
Leif Hansson (S) §§108-126
Niklas Hellgren (KD) §§108-126
Tore Hult (S) §§108-126
Anita Hedén-Unosson (S) §§108-126
Gunnar Henriksson (M) §§108-126
Boris Jernskiegg (SD) §§108-126
Karin Johansson (S) §§108-126
Jan Kesker (L) §§108-126
Micaela Kronberg Thor (M) §§108-126
Britt-Marie Kuylenstierna (MP) §§108-126
Thorsten Larsson (M) §§108-126
Emma Liljewall (MP) §§108-126
Martin Lindberg (V) §§108-126
Magnus Linde (M) §§108-126
Peter Martini (M) §§108-126
Eva Mattsson-Hill (L) §§108-126
Susanna Nerell (C) §§108-126
Martin Olson (MP) §§108-126
Per Palm (L) §§108-126
Eva-Lotta Pamp (M) §§108-126
Kent Perciwall (KD) §§108-126
Thomas Pettersson (C) §§108-126
Valter Samuelsson (MP) §§108-126
Karin Schagerlind (M) §§108-126
Stefan Svensson (KD) §§108-126
Per-Gordon Tranberg (M) §§108-126
Ann-Lie Tulokas Olsson (KD) §§108-126
Novak Vasic (MP) §§108-126
Björn Wallin Salthammer (S) §§108-126
Simon Waern (S) §§108-126
Marianne Wikström (M) §§108-126
Britt Berggren (M) §§108-126 ersätter Linda Espeving (M)
Laila Freiholtz (S) §§108-126 ersätter Joakim Järrebring (S)
Gunilla Gomér (SD) §§108-126 ersätter Therese Erlandsson (SD)
Lena Hult (S) §§108-126 ersätter Johannes Hallenrud (S)
Ing-Britt Johansson (C) §§108-126 ersätter Staffan Albinsson (C)
Billy Westerholm (S) §§108-126 ersätter Birgitta Carlsson (S) (2:e vice 
ordförande)

Övriga deltagare Anneli Schwartz (tf kommundirektör) §§108-126
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Anci Eyoum (kommunsekreterare) §§108-126
Lisa Forsaeus (verksamhetscontroller) §112
Erik Stenkil Olsson (enhetschef planeringsenheten) §112
Patrik Adelsköld (HR-strateg) §112
Maria Wallmyr (personalstrateg) §112

Utses att justera Per Palm (L)
Simon Waern (S)

Justeringens plats och 
tid

Rådhuset, Alingsås ,  2018-06-20   14:00

Sekreterare ......................................................................................................
Anci Eyoum

Ordförande ................................................……………………………………….
Kristina Grapenholm (L)

Justerande ................................................……………………………………….
Per Palm (L) Simon Waern (S)

ANSLAG/BEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Kommunfullmäktige
Sammanträdesdatum 2018-06-13
Datum för anslags 
uppsättande

2018-06-20 Datum för anslags 
nedtagande

2018-07-12

Förvaringsplats för 
protokollet

Rådhuset, Alingsås

Underskrift .................................................
Anci Eyoum
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§ 108 Avsägelse av kommunalt uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige - 
Monica Gustafsson (S)

§ 109 Avsägelse av kommunalt uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige - 
Sabah ul Haq (S)

§ 110 Avsägelse av kommunalt uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige  - 
Tobias Wiik (V)

§ 111
Kommunalt kompletteringsval - Ledamot i Förbundsfullmäktige i 
Göteborgsregionens kommunalförbund efter Anders Sandberg (S), Pär-
Göran Björkman (S)

§ 112 Information
§ 113 Vårbokslut 2018 för Alingsås kommun
§ 114 Revidering av kommunstyrelsens reglemente

§ 115 Budget 2019 och ramar för 2020-2021 för Alingsås och Vårgårda 
Räddningstjänstförbund

§ 116 Ansökan om medel ur flyktingfond år 2018
§ 117 Revidering av taxa för tillsyn inom miljöbalkens ommråde

§ 118 Svar på motion om värnande av Alingsås kommuns resurser och dess 
påverkan på klimatet

§ 119 Svar på motion om klimatanpassning – Anna Hansson (MP)
§ 120 Svar på motion om positiv hantering av bilen - Joakim järrebring (S) m fl
§ 121 Genomförande handlingsplan Effekt # 2.1 – Gemensam flyktingverksamhet

§ 122 Svar på interpellation till kommunstyrelsens ordförande om barngruppernas 
storlek på förskolan -Leif Hansson (S)

§ 123 Motion - inför en-visselblåsarfunktion i Alingsås kommun - Anita Brodén (L)

§ 124 Motion - snabbt besked kring byggärenden utan lovplikt samt halverad tid för 
enkla bygglovsärenden Anita Brodén (L)

§ 125 Motion om en Karin Boye-plats i Alingsås - Jan Kesker (L), Anita Brodén (L), 
Per Palm (L) och Kristina Grapenholm (L)

§ 126 Motion om att motverka ofrivillig ensamhet genom att erbjuda lunch på 
äldreboenden - Kristina Grapenholm (L), Per Palm (L) samt Anita Brodén (L)

§ 127 Avslutning
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§ 108  2018.386 KS  

Avsägelse av kommunalt uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige - 
Monica Gustafsson (S) 

Ärendebeskrivning
 
Monica Gustafsson (S) har i skrivelse den 11 juni 2018 avsagt sig sitt uppdrag som 
ersättare i kommunfullmäktige.

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Meddelandet vidarebefordras till länsstyrelsen.
 
 

Expedieras till 
Länsstyrelsen VG, M. Gustafsson, Klk-lön, Klk-kansli
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§ 109  2018.388 KS  

Avsägelse av kommunalt uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige - 
Sabah ul Haq (S) 

Ärendebeskrivning
 
Sabah Ul Haq (S) har i skrivelse den 11 juni 2018 avsagt sig sitt uppdrag som 
ersättare i kommunfullmäktige.
 

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Meddelandet vidarebefordras till länsstyrelsen.
 
 

Expedieras till 
Länsstyrelsen VG, S. Ul Haq, Klk-lön, Klk-kansli
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§ 110  2018.392 KS  

Avsägelse av kommunalt uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige  - 
Tobias Wiik (V) 

Ärendebeskrivning
 
Tobias Wiik (V) har i skrivelse den 12 juni 2018 avsagt sig sitt uppdrag som ersättare 
kommunfullmäktige.
 
 

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Meddelandet vidarebefordras till länsstyrelsen.
 
 

Expedieras till 
Länsstyrelsen VG, T. Wiik, Klk-lön, Klk-kansli
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§ 111  2018.393 KS  

Kommunalt kompletteringsval - Ledamot i Förbundsfullmäktige i 
Göteborgsregionens kommunalförbund efter Anders Sandberg (S), Pär-
Göran Björkman (S) 

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
Pär-Göran Björkman (S) utses till ledamot i Förbundsfullmäktige i 
Göteborgsregionens kommunalförbund för tiden fram till och med den 31 december 
2018.
 
 

Expedieras till 
Förbundsf GR, P-G. Björkman, Klk-lön, Klk-kansli

8



Kommunfullmäktige
Protokoll

2018-06-13

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 112

Information

A/ Vårbokslut 2018 för Alingsås kommun
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§ 113  2018.343 KS  

Vårbokslut 2018 för Alingsås kommun 

Ärendebeskrivning
I enlighet med styrmodell för Alingsås kommun samt utifrån Flerårsstrategi för 2018-
2020 har kommunledningskontoret upprättat årets första uppföljning och bokslut per 
den 30 april för kommunens samlade verksamheter.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 18 maj 2018 lämnat följande yttrande:
 

Kommunstyrelsen utövar uppsiktsplikt gentemot kommunens nämnder samt styrelser 
och återapporterar detta löpande under året. Kommunens nämnder och styrelser har 
antagit flerårsstrategier för perioden 2018-2020. Sammantaget för nämnderna är att 
verksamheterna i stort fortlöper enligt plan avseende åtaganden gentemot 
kommunens prioriterade mål, riktade uppdrag och intern kontroll.

Prognos per helår för Alingsås kommun uppgår till 49,7 mnkr, vilket är 12,1 mnkr 
sämre än budgeterat. Prognostiserat resultat motsvarar 2,2 procent av skatteintäkter 
och generella statsbidrag.

I samband med vårbokslutet följs de finansiella målen för god ekonomisk hushållning 
upp. I vårbokslutet görs bedömningen att god ekonomisk hushållning ur ett finansiellt 
perspektiv ej bedöms uppnås. Främsta skälen till detta är att 
nettokostnadsavvikelsen markant överstiger utvecklingen av skatter och bidrag samt 
att självfinansieringsgraden av de skattefinansierade investeringarna understiger 
målet om 100 procent. Detta är sammantaget en tydlig indikation på att behovet av 
omställning och effektivisering av den kommunala verksamheten fortsatt är 
högaktuell. Kommunen behöver fortsätta påbörjat omställningsarbete för att 
möjliggöra en ekonomisk hållbarhet över tid. En stabil ekonomi är också en 
förutsättning för att kunna verkställa intentionerna i beslutat tillväxtprogram.

Under året har vård- och äldreomsorgsnämnden och socialnämnden arbetat med att 
samla funktionshinderverksamheten i enlighet med handlingsplan EFFEKT. Under 
detta arbete har vissa gränsdragningsfrågor uppstått vilka behöver klargöras. Vård- 
och äldreomsorgsnämnden har i samband med beslut om flerårsstrategi förordat att 
en extern utredning tillsätts samt att kommunledningskontoret får i uppdrag att 
genomlysa nämndens ekonomiska förutsättningar.

I samband med årsredovisning 2017 beslutade kommunfullmäktige att de nämnder 
som redovisar underskott senast i samband med vårbokslut 2018 skulle återkomma 
med en plan till kommunstyrelsen hur de avser att förhindra att underskott 2017 
belastar det ekonomiska resultatet år 2018.
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Samtliga av de nämnder som redovisade underskott 2017 prognostiserar i samband 
med vårbokslutet ett resultat i nivå med budget. Barn- och ungdomsnämnden 
respektive socialnämnden har beslutat om handlingsplaner som delgivits 
kommunstyrelsen.

I vårbokslutet konstateras även att konkurrensen om arbetskraft är fortsatt hög. 
Alingsås kommun behöver därför fortsatt arbeta vidare med att vara en attraktiv 
arbetsgivare. Positivt är att sjukfrånvaron till och med april uppvisar en lägre nivå 
jämfört med samma period föregående år.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 28 maj 2018, § 78.
 
Anförande
 
Anförande hålls av Daniel Filipsson (M), Stefan Svensson (KD), Anna Hansson (MP), 
Anita Brodén (L), Eva-Lotta Pamp (M), Pär-Göran Björkman (S), Micaela Kronberg 
Thor (M), Thomas Pettersson (C), Kent Perciwall (KD), Thorsten Larsson (M), Ulf 
Carmesund (S) och Per Palm (L).
 
Yrkande
 
Daniel Filipsson (M), Stefan Svensson (KD), Anita Brodén (L), Eva-Lotta Pamp (M), 
Pär-Göran Björkman (S), Micaela Kronberg Thor (M), Thomas Pettersson (C), Kent 
Perciwall (KD), Thorsten Larsson (M), Ulf Carmesund (S) och Per Palm (L) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag.

Beslut

Kommunfullmäktiges beslut:

Vårbokslut 2018 för Alingsås kommun godkänns.
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Anteckning
Anna Hansson (MP) lämnar följande protokollsanteckning:
Beslutet om handlingsplanen Effekt togs för ett år sedan. Vi i Miljöpartiet hade då 
betänkligheter kring de delar av Effekt som gällde flytt av verksamheter och personal. 
Vi upplevde att det saknades underlag och analyser och att beslutsordningen var 
felaktig. Vi yrkade på att vi först ska ordentligt ska utreda om lämpligheten av 
verksamhets- och personalflyttar och sedan eventuellt fatta beslut om detta, om 
underlagen visade att det var en god idé. Kommunfullmäktige hörsammade inte 
dessa yrkanden och synpunkter. Med facit i hand kan vi nu se att vi i Miljöpartiet 
hade rätt. Det var olämpligt att med bristande underlag direkt fatta beslut om 
verkställighet. I dagens ärenden och flera ärenden som är på väg upp för beslut, kan 
vi se att det var olämpligt att fatta direkta beslut om flyttar, och att 
Kommunfullmäktige ombeds att upphäva eller ändra sina tidigare beslut. Den 
felaktiga beslutsordningen har varit mycket respektlös mot kommunens personal och 
vållat mycket oro i onödan. Vi hopps att de ledamöter i Kommunfullmäktige som 
bidrog till besluten har lärt sig av sina misstag.
 
Sjukfrånvaron som rapporteras i vårbokslutet är hög. Vi har fått jämförelsesiffror 
presenterade för oss som visar att det i princip är 258 årsarbetare som är 
sjukfrånvarande. Detta är helt oacceptabelt av många skäl. Jag vill betona vikten av 
att vi fortsätter att arbeta med åtgärder för att minska sjukfrånvaron. Det handlar till 
exempel om att arbeta på rätt sätt med rehabilitering. Det handlar också om politiska 
satsningar gällande att minska antalet anställda per chef. Arbetsbelastningen per 
chef är i vissa fall orimligt hög, vilket leder till utbrändhet och sjukfrånvaro. De 
stressade medarbetarna behöver också ökade möjligheter till chefsstöd. Det fungerar 
inte när cheferna är överbelastade. Liksom tidigare är det främst de så kallade 
kontaktyrkena som har mest sjukfrånvaro. Jag noterar igen att det inte ska vara så att 
kvinnors hälsa ska offras för att offentlig verksamhet ska fungera.
 
I samband med hanteringen av Vårbokslutet vill vi också ännu en gång efterlysa 
Miljöbokslutet och bokslutet för social hållbarhet. Vi har fattat politiska beslut om att 
dessa bokslut ska rapporteras och hanteras av Kommunfullmäktige. Detta har inte 
fungerat. Vi har endast fått upp ett Miljöbokslut för 2015, och saknar fortfarande 
miljöbokslut för 2016 och 2017. Inte ett enda bokslut för social hållbarhet har nått 
Kommunfullmäktige. Det är viktigt att kommunen arbetar med ekologisk och social 
hållbarhet och de båda boksluten skulle bidra till detta.

Expedieras till 
Klk-ek
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§ 114  2018.283 KS  

Revidering av kommunstyrelsens reglemente 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsens nuvarande reglemente antogs av kommunfullmäktige den 24 
februari 2016, § 46. Med anledning av att en ny kommunallag (SFS 2017:725) trädde 
i kraft 1 januari 2018 samt beslut fattade av kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige sedan kommunstyrelsens reglemente senast antogs behöver 
kommunstyrelsens reglemente revideras.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 7 maj 2018 lämnat följande yttrande:
Kommunstyrelsen beslutade den 13 november 2017, § 208, och den 11 december 
2017, § 230 att ge kommunledningskontoret i uppdrag att se över kommunstyrelsens 
reglemente så att en anpassning sker till den nya kommunallagen som trädde i kraft 
den 1 januari 2018. Förslag på ändringar av lagtexthänvisningar är gjorda så att 
reglementet nu hänvisar till gällande kommunallag (2017:725). Den nya lagen 
föranleder inga materiella ändringar av reglementet.

Kommunfullmäktige beslutade den 30 februari 2016, § 75, att flytta 
exploateringsverksamheten från samhällsbyggnadsnämnden till kommunstyrelsen. 
Den förändrade ansvarsfördelningen föranleder en föreslagen förändring av 
kommunstyrelsens reglemente så att det uppdateras i enlighet med 
kommunfullmäktiges beslut. Förslag på tillägg till kommunstyrelsens ansvarsområde 
är infört på sidan 2 i förslag till reglemente under rubriken ”Styrelsen har dessutom 
det primära ansvaret för följande verksamheter” punkt tre och fyra och på sidan 4 
under rubriken ”Delegering från fullmäktige” i punkt 9 till och med 16. Denna 
delegering följer den tidigare delegeringen från fullmäktige till 
samhällsbyggnadsnämnden.

Kommunfullmäktige beslutade den 13 december 2017, § 251 i flerårsstrategin för 
2018-2020 att flytta ansvaret för drift av Turistinformation/Turistbyrå samt 
Evenemang från kommunstyrelsen till kultur- och fritidsnämnden från den 1 januari 
2018. Beslutet föranleder att punkt 8 ”besöksnäring och turism” under rubriken ” 
Vidare har styrelsen det övergripande strategiska ansvaret för ” på sidan 2 föreslås 
tas bort ur kommunstyrelsens reglemente.

Kommunfullmäktige beslutade den 13 december 2017, § 251, om flerårsstrategi 
2018-2020. I och med beslutet flyttades ansvaret för kollektivtrafiken från 
kommunstyrelsen till tekniska nämnden. Beslutet föranleder att punkt 2 ”och 
kollektivtrafikplanering” under rubriken ”Vidare har styrelsen det övergripande 
strategiska ansvaret för ” på sidan 2 föreslås tas bort ur kommunstyrelsens 
reglemente.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 28 maj 2018, § 79.
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Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

Förslag till reviderat reglemente för kommunstyrelsen antas.
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§ 115  2018.309 KS  

Budget 2019 och ramar för 2020-2021 för Alingsås och Vårgårda 
Räddningstjänstförbund 

Ärendebeskrivning
Direktionen i Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund beslutade vid sitt 
sammanträde den 20 april 2018, § 9 om förslag till budget 2019 samt ramar 2020-
2021 för förbundet.

Förbundet har vid framtagande av budget och ramar utgått från Prisindex för 
kommunal verksamhet (PKV) daterad i februari 2018. PKV uppgår vid tidpunkten till 
2,8% år 2019, 3,4% år 2020 samt 3,1% år 2021.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 9 maj 2018 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har tagit del av direktionens beslut och gör följande 
bedömning. Direktionen har utgått från PKV daterat i februari 2018.

Förbundet har beräknat det totala medlemsbidraget för båda medlemskommunerna. 
Därefter har fördelning gjorts utifrån invånarantal per den 31 december 2017. 
Alingsås kommuns andel uppgår till 77,85%.

Alingsås kommuns del av medlemsbidraget uppgår till 42 396 tkr år 2019, 43 836 tkr 
år 2020 samt 45 193 tkr år 2021.

Ekonomisk bedömning:
I flerårsstrategi 2018-2020 budgeterades medel för medlemsbidrag till förbundet. 
Föreliggande förslag ryms inom budgeterade nivåer.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 28 maj 2018, § 80.

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

Budget 2019 samt ramar 2020-2021 för Alingsås och Vårgårda 
Räddningstjänstförbund godkänns.
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§ 116  2018.112 KS  

Ansökan om medel ur flyktingfond år 2018 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 28 september 2016 om 
riktlinjer för kommunens flyktingfonder. I enlighet med riktlinjerna finns möjlighet för 
nämnderna att söka medel ur fonderna. Kommunfullmäktige beslutar om 
ianspråktagande av fonden.

Utbildningsnämnden har inkommit med en ansökan som behandlas i denna 
skrivelse.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 24 april 2018 lämnat följande yttrande:

Fullmäktiges beslut innebär att fonderade medel får nyttjas till satsningar med 
koppling till integrationspolitiken i kommunen och som gynnar etableringen av 
nyanlända. Ersättningarna får inte finansiera sådant som nämnderna erhåller 
kommunbidrag för. Fonderade medel ska inte täcka underskott i verksamheten utan 
vid befarat underskott ska handlingsplan i första hand upprättas och läggas fram för 
beslut.

Kommunfullmäktige beslutar om ianspråktagande av fonden.

Kommunledningskontoret har tagit del av utbildningsnämndens ansökan som finns 
bilagt till ärendet och gjort följande bedömning:

Utbildningsnämnden ansöker om 3,3 mnkr ur kommunens flyktingfond.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 28 maj 2018, § 81.

Utbildningsnämnden avser med medlen fullfölja utvecklingsarbetet gällande arbetet 
med nyanlända elever vid introduktionsprogrammet på Alströmergymnasiet. Effekten 
av de planerade insatserna väntas bli att nyanlända elever får fullfölja de nationella 
utbildningsprogrammen vilket bland annat ger bättre språkkunskaper, anpassad 
undervisning och kontakter med det lokala arbetslivet.

Kommunledningskontorets bedömning är att utbildningsnämndens ansökan faller 
inom ramen för kommunens riktlinjer då ett beviljande tillför resurser som gynnar 
etableringen av nyanlända. Kommunledningskontoret anser därför att ansökan ska 
beviljas.
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Ekonomisk bedömning:
Statsbidrag som betalas ut från Migrationsverket upphör när barnen övergår från att 
vara asylsökande till att få uppehållstillstånd, vilket påverkat nämndens intäkter. 
Kostnaderna för målgruppen kvarstår och i förekommande fall krävs ytterligare 
insatser för att fullfölja utvecklingsarbetet.

Kommunens flyktingfonder utgör inte en del av kommunens ordinarie budget, utan 
hanteras utanför fördelningen av kommunbidrag. Ett beviljande av medel ur 
flyktingfonden får således ingen direkt påverkan på fullmäktiges antagna budget. Vid 
ett beviljande av medlen kommer behållningen i flyktingfonden att minska vilket 
innebär sämre handlingsutrymme att hantera framtida kostnader.

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:
1. Utbildningsnämndens ansökan om 3,3 mnkr från kommunens flyktingfond 
godkänns.
2. Beviljade medel som ej nyttjas till ändamålet återförs till flyktingfonden i samband 
med årsbokslutet 2018.

Expedieras till 
UN, Klk-ek
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§ 117  2018.328 KS  

Revidering av taxa för tillsyn inom miljöbalkens ommråde 

Ärendebeskrivning
Miljöskyddsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 26 april § 24 att föreslå 
kommunfullmäktige att fastställa förslag till ny taxa inom miljöbalkens område. Den 
nya taxan föreslås gälla från den 1 juli 2018.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 9 maj 2018 lämnat följande yttrande:
 
Förslag till ny taxa har tagits fram med anledning av genomförd revidering av 
Miljöprövningsförordningen (SFS 2013:251). Revideringen gjordes i syfte att 
anpassas till EU:s industriutsläppsdirektiv. Därtill har Sveriges kommuner och 
landsting (SKL) tagit fram underlag för de förändringar som behöver göras i 
kommunernas taxor. Förslaget innebär ingen ändring i timavgiften. Denna föreslås 
vara oförändrat 950 kr/timme.

Miljöskyddsnämnden redogör för de förändringar som gjorts. Dessa utgörs främst av 
följande:

 Anpassning av taxan för tillsyn på kvällar samt helger i syfte att bättre matcha 
förvaltningens kostnader för tillsynen.

 Tidigare erfarenhetsbedömning har tagits bort.
 Förändrat sätt att debitera verksamhet som visats ha bristande egenkontroll.
 Avgift per timme föreslås införas istället för fast tillsynsavgift.
 Index för uppräkning av taxa har ändrats enligt vägledning från SKL.
 Översyn av avgiftsklasser för miljöfarlig verksamhet och hälsoskyddsverksamheter i 

syfte att bättre matcha miljöprövningsförordningen.

Ekonomisk bedömning:
Föreslagen taxa har tagits fram med beaktan av självkostnadsprincipen och bedöms 
därmed täcka kostnader för tillsynen.

Kommunledningskontoret gör bedömningen att föreslagen taxa bör godkännas och 
träda i kraft den 1 juli 2018.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 28 maj 2018, § 82.

18



Kommunfullmäktige
Protokoll

2018-06-13

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

 

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

Taxa inom miljöbalkens område godkänns. Taxan träder i kraft den 1 juli 2018.

Expedieras till 
MN, Klk-kansli
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§ 118  2017.056 KS  

Svar på motion om värnande av Alingsås kommuns resurser och dess 
påverkan på klimatet 

Ärendebeskrivning
Fredrik Dolff (MP) lämnade den 25 januari 2017, § 44 en motion till 
kommunfullmäktige angående värnande av Alingsås kommuns resurser och dess 
påverkan på klimatet.

Motionären föreslår att klimatpåverkan från resor i tjänsten med bil och flyg av 
anställda inom Alingsås kommun ska kompenseras med interna investeringar. Detta i 
ett led att minska klimatpåverkan av kommunens tjänsteresor samt att minska 
kostnaderna och förbättra uppföljningen av tjänsteresor.
 
Klimatkostnaderna ska göra förvaltningar och bolag mer uppmärksamma på den 
miljöbelastning som tjänsteresorna för med sig och ge incitament till att minska på 
utsläppen och göra smarta resval. Genom att göra investeringar internt i kommunen 
så minskar även de framtida klimatkostnaderna.
 
Intern klimatkompensation är ett system som idag används av flera organisationer, 
bl.a. Västra Götalandsregionen och Göteborgs Stad. Införandet av intern 
klimatkompensation skulle innebära att kommunen får bättre underlag och uppgifter 
kring antal km med egen bil i tjänst, inköp och användande av drivmedel, 
användandet av drivmedel, antal flygresor, och utsläpp av växthusgaser.
 
Fördelarna med att införa ett internt klimatkompensationssystem är förutom att 
minska kommunens klimatpåverkan i samband med tjänsteresor även att kommunen 
får bättre uppföljning på avtalstrohet och inköp av fossila drivmedel. Används samma 
upplägg som i Göteborgs Stad blir det till exempel billigare att köpa "grön gas" som 
drivmedel då merkostnaden är mindre än kostnaden för klimatkompensation.
 
Motionären yrkar att:

 Alingsås kommun tar fram ett förslag på intern klimatkompensation och förslag på 
klimatkostnad samt att avtal med leverantörer anpassas så att det går att få ut 
nödvändiga uppgifter.

 Kommunledningskontoret eller Miljökontoret tar fram metoden för klimatredovisningen 
och bistår förvaltningarna och bolagen med information och råd.

 Rutiner tas fram som underlättar för anställda att redovisa kostnader för resor med 
kollektivtrafiken. Detta bör inte vara svårare än att redovisa kostnader för egen bil i 
tjänst.
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Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 7 maj 2018 lämnat följande yttrande:

Till kommunfullmäktige inkom den 31 mars 2010, § 66 en liknande motion om 
klimatkompensationsavgift med syfte att minska kommunanställdas miljöpåverkande 
utsläpp från resor i tjänsten. Motionen utreddes inom ramen för då pågående 
utredningen om fordonshantering i Alingsås kommun. Den samlade bedömningen 
var att en klimatkompensationsavgift inte skulle införas. Anledningen var att många 
av de åtgärder som efterfrågas i motionen redan hade genomförts eller planerades 
för samt att uppbyggande av det interna administrativa systemet för klimatavgift inte 
bedömdes vara det mest kostnadseffektiva sättet att minska miljöpåverkande utsläpp 
från resor. Kommunledningskontoret gör en liknande bedömning i dagsläget. För en 
kommun av Alingsås storlek överstiger kostnaden för uppbyggandet och tiden att 
administrera ett klimatkompensationssystem nyttan av systemet. Alingsås kommun 
har idag föreskrifter för tjänsteresor, antagna av kommunstyrelsen den 20 augusti 
2012, § 131. Föreskrifterna styr resorna i en mer miljöanpassad riktning. Genom att 
systematiskt kommunicera och efterfråga att alla förtroendevalda och anställda följer 
föreskrifterna, liksom att fortsätta genomföra främjande åtgärder, kan kommunen 
minska klimatpåverkan från tjänsteresor utan att införa ytterligare ett administrativt 
system.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 28 maj 2018, § 83 och då beslutet att 
lämna förslag att motionens att-satser 1 och 2 bifalls.
Anförande
 
Anförande hålls av Anna Hansson (MP), Britt-Marie Kuylenstierna (MP), Daniel 
Filipsson (M), Stefan Svensson (KD), Anita Brodén (L), Boris Jernskiegg (SD), Simon 
Waern (S) och Thomas Pettersson (C).
 
Yrkande
                                                        
Anna Hansson (MP), Britt-Marie Kuylenstierna (MP), Anita Brodén (L) och Simon 
Waern (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
 
Daniel Filipsson (M), Stefan Svensson (KD), Boris Jernskiegg (SD) och Thomas 
Pettersson (C) yrkar avslag till motionen.
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Proposition

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Daniel Filipssons m fl 
avslagsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla 
kommunstyrelsens förslag.
 
Omröstning begärs. Följande propositionsordning godkänns:
Ja för bifall till kommunstyrelsens förslag, nej för avslag.
Ja                                                              Nej              
Lennart Allbro (S)                                      Britt Berggren 
(M)                                                      
Pär-Göran Björkman (S)                             Gunilla Gomér (SD)
Anita Brodén (L)                                        Ingbritt Johansson (C)
Maria B Nilsson (S)                                    Daniel Filipsson 
(M)                                                   
Birgit Börjesson (S)                                    Agneta Grange Petrusson 
(SD)                              
Ulf Carmesund (S)                                    Niklas Hellgren (KD)
Laila Freiholtz (S)                                      Gunnar Henriksson (M)
Jan Gustafsson (V)                                    Boris Jernskiegg (SD)
Anna Hansson (MP)                                  Micaela Kronberg Thor (M)
Leif Hansson (S)                                       Thorsten Larsson (M)
Anita Hedén Unosson (S)                           Magnus Linde 
(M)                                                      
Lena Hult (S)                                             Peter Martini (M fd SD)
Tore Hult (S)                                             Susanna Nerell (C)
Karin Johansson (S)                                   Eva-Lotta Pamp (M)
Jan Kesker (L)                                          Kent Perciwall (KD)
Britt-Marie Kuylenstierna (MP)                    Thomas Pettersson (C)
Emma Liljewall (MP)                                  Karin Schagerlind (M)
Martin Lindberg (V)                                   Stefan Svensson (KD)
Eva Mattsson-Hill (L)                                  Per-Gordon Tranberg (M)
Martin Olson (MP)                                      Ann-Lie Tulokas Olsson (KD)
Per Palm (L)                                              Marianne Wikström (M)
Valter Samuelsson (MP)                          
Novak Vasic (MP)
Björn Wallin Salthammer (S)
Simon Waern 
(S)                                                                                                                         
Billy Westerholm (S)                                
Kristina Grapenholm (L)
 
Med 27 ja röster, 21 nej-röster bifalls kommunstyrelsens förslag att bifalla motionen.
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Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:
Motionen bifalls i motionens att-satser 1 och 2.
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§ 119  2016.733 KS  

Svar på motion om klimatanpassning – Anna Hansson (MP) 

Ärendebeskrivning
Anna Hansson (MP) har till kommunfullmäktige den 30 november 2016, § 256 lämnat 
en motion om att risk- och konsekvensanalyser för klimatanpassning i Alingsås ska 
tas fram.

Motionären menar att Alingsås kommun saknar en kartläggning av de anpassningar 
som behövs till följd av ett allt mer förändrat klimat. Att känna till riskerna och vidta 
åtgärder där det anses lämpligt kan medföra både en generellt bättre beredskap och 
även stora kostnadsbesparingar.

Motionären yrkar att:
 Risk- och konsekvensanalyser tas fram för den kommunala verksamheten, med 

avseende på klimatförändringar
 Alingsås kommun skall genomföra en kartläggning av nödvändiga anpassningar till 

följd av ett förändrat klimat
 De klimatanpassningar som anses nödvändiga ska belysas med ungefärliga 

kostnadsanalyser

Kommunfullmäktige beslutade att remittera ärendet till kommunstyrelsen. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 14 december 2016, § 247 att 
remittera frågan till kommunledningskontoret för beredning.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 7 maj 2018 lämnat följande yttrande:

Klimatanpassning är en nationellt prioriterad risk- och sårbarhetsfråga. Flera olika 
typer av undersökningar och forskningsinsatser har gjorts och bland annat har 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap gjort en nationell undersökning av 
områden med betydande översvämningsrisk. I den pekas Alingsås ut som ett av 25 
riskområden i landet.

De senaste åren har flertalet klimatanpassningsåtgärder genomförts i kommunen. 
Det är därför viktigt att en klimatanpassningsstrategi anpassas till kommande 
utveckling. Motionen överensstämmer med ambitionen gällande klimatanpassning i 
kommunens kommande översiktsplan som förväntas antas under hösten i år. I 
översiktsplanen finns en förteckning över dokument som behöver upprättas och där 
listas bland annat en klimatanpassningsstrategi.
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Arbetet med att ta fram en klimatanpassningsstrategi bör inledas först efter 
översiktsplanens antagande. På så sätt säkerställs att strategin baseras på aktuell 
översiktsplan och kan fokuseras till att förebygga och omhänderta konsekvenserna 
av ett förändrat klimat i relation till de fysiska förutsättningar som kommer råda i 
kommunen framöver.
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 28 maj 2018, § 85.
 
Anförande
 
Anförande hålls av Anna Hansson (MP), Boris Jernskiegg (SD), Anita Brodén (L), 
Eva-Lotta Pamp (M) och Micaela Kronberg Thor (M).
 
Yrkande
 
Anna Hansson (MP), Boris Jernskiegg (S), Anita Brodén (L), Eva-Lotta Pamp (M), 
Jan Gustafsson (V), Simon Waern (S) och Thomas Pettersson (C) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:
Motionen bifalls.

Anteckning
Anna Hansson (MP) lämnar följande protokollsanteckning:
Klimatförändringarna är redan märkbara och beräknas att bli allt mer problematiska.
Länsstyrelsen och SMHI är två av de organisationer som försöker vägleda och stötta 
kommunerna i vårt arbete med att anpassa samhället för att vi ska kunna förebygga 
problem och mildra effekterna. Myndigheten för samhällsskydd och beredskap pekar 
också ut riskerna med ett förändrat klimat, i det informationsmaterial som nyligen 
skickats ut till de svenska hushållen.
 
Exempel på väderfenomen som kan bli allt vanligare är häftiga skyfall och
värmeböljor. Dessa kan i sin tur leda till skogsbränder, översvämningar, utslagen 
elektricitet, vatten som strömmar bakåt i avloppssystem på grund av baktryck, 
förorenat dricksvatten, förstörda kulturvärden, trafikhinder, och rasrisker med mera. 
Antalet globala klimatflyktingar beräknas också öka, då fler platser på jorden drabbas 
av torka, värme och översvämningar. Att känna till riskerna och vidta åtgärder där det 
anses lämpligt kan medföra både en generellt bättre beredskap och även stora 
kostnadsbesparingar.
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Anteckning, forts
Alla våra verksamheter, dvs varje nämnd och förvaltning, kommer i någon omfattning 
påverkas av det allt mer förändrade klimatet. Varje del av verksamheten behöver ta 
fram sin egen risk- och konsekvensanalys. Varje del av den kommunala 
verksamheten behöver också kartlägga de anpassningar och åtgärder som behövs 
för att säkerställa att kommunal service kan tillhandahållas, och att människor, djur, 
natur och kulturarv inte kommer till skada.
 
Kostnadsanalyser behöver tas fram för att underlätta vid prioritering och planering för 
verkställande av nödvändiga anpassningar.
 
Här är några exempel på frågor som behöver besvaras i analysarbetet:
Hur säkerställer barn- och ungdomsnämnden, utbildningsnämnden, vård- och 
äldreomsorgsnämnden och socialnämnden att mat kan serveras i verksamheten när 
torka gör att skörden uteblir, eller om transportvägar skärs av ute i Europa?
Hur säkerställer vård- och äldreomsorgsnämnden att hemtjänsten når ut till sina 
brukare på landsbygden om det blir brist på drivmedel till kommunens fordon?
Hur kan vi i våra upphandlingar säkerställa att de leveranser av produkter och 
tjänster som behövs i verksamheterna, verkligen kan ske under problematiska 
förhållanden? Och vilken dialog behöver vi ha med våra leverantörer för att ha en 
god beredskap?
 
Varje del av verksamheten behöver göra sin egen analys. Troligtvis kommer centralt 
och professionellt stöd att behövas. Att känna till riskerna och vidta åtgärder där det 
anses lämpligt kan medföra både en generellt bättre beredskap och även stora 
kostnadsbesparingar.
 
Detta är ett arbete som inte kan vänta. Det behöver göras nu.
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§ 120  2017.162 KS  

Svar på motion om positiv hantering av bilen - Joakim järrebring (S) m fl 

Ärendebeskrivning
Joakim Järrebring (S) och Simon Waern (S) lämnade den 22 februari 2017, § 66 en 
motion till kommunfullmäktige om positiv hantering av bilen – en förutsättning för en 
levande stadskärna.

Motionärerna menar att en övergång från bilberoende handelsplatser till tätare städer 
med en tydligt prioriterad gång- och kollektivtrafik är önskvärd, både ur ett ekologiskt 
och ekonomiskt perspektiv. Ett bilberoende kan dock sällan upphävas genom 
ensidigt negativa åtgärder. Istället för att via förbud och restriktioner försöka minska 
bilismen bör den långsiktiga inställningen vara att underlätta och erbjuda smidiga 
parkeringslösningar samtidigt som man också inbjuder och uppmuntrar bilisterna till 
att istället använda sig av en effektiv kollektivtrafik och promenadstråk för att ta del av 
stadskärnans handel. Biltillgänglighet måste kombineras med promenadvänlighet och 
ett förhållningssätt som likväl sätter gång- och cykeltrafikanten i centrum av 
stadsplaneringen.
 
Motionärerna yrkar att kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram en trafikstrategi 
som tillmötesgår dagens behov av parkeringstillgänglighet men samtidigt presenterar 
långsiktiga lösningar för att uppnå en god stadsmiljö där gång-, cykel- och 
kollektivtrafik är prioriterad och även tillgodoser handelns behov.
Kommunfullmäktige beslutade att remittera ärendet till kommunstyrelsen. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 22 mars 2017, § 57 att remittera 
frågan till kommunledningskontoret för beredning.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 7 maj 2018 lämnat följande yttrande:
I Alingsås kommuns flerårsstrategi 2018-2020 fick kommunstyrelsen i uppdrag att ta 
fram en övergripande strategisk trafikplan för Alingsås. I dagsläget pågår 
upphandling av konsultstöd och arbetet kommer att påbörjas under året.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 28 maj 2018, § 84 och lämnat följande 
förslag till beslut:
Uppdraget är redan beaktat i Alingsås kommuns flerårsstrategi 2018-2020 och 
motionen anses därmed besvarad.
 
Anförande
 
Anförande hålls av Simon Waern (S), Daniel Filipsson (M), Anna Hansson 
(MP), Thorsten Larsson (M), Pär-Göran Björkman (S), Boris Jernskiegg (SD) och 
Martin Olsson (MP).
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Yrkande
 
Daniel Filipsson (M), Thorsten Larsson (M) och Simon Waern (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.
Anna Hansson (M) yrkar bifall till motionen.
 
Proposition

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Anna Hanssons yrkande 
om bifall till och finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens 
förslag.

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

Uppdraget är redan beaktat i Alingsås kommuns flerårsstrategi 2018-2020 och 
motionen anses därmed besvarad.
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§ 121  2018.119 KS  

Genomförande handlingsplan Effekt # 2.1 – Gemensam 
flyktingverksamhet 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade den 14 juni 2017, § 142 om den politiska 
handlingsplanen Effekt. Kommunstyrelsen beslutade den 11 september 2017, § 159 
om genomförandeplan av handlingsplanen med tillhörande tidsplan.

I handlingsplan Effekt beslutades att utbildningsnämnden och socialnämnden gavs i 
uppdrag att implementera kommunens samlade flyktingverksamhet under 
utbildningsnämnden.

Enligt den antagna genomförandeplanen och dess tidsplan har 
utbildningsförvaltningen och socialförvaltningen i uppdrag att utreda ett 
genomförande av en samlad flyktingverksamhet innan budgetberedning 2019-2021.

Efter att respektive punkt i handlingsplanen utretts enligt genomförande- och tidsplan 
ska kommunfullmäktige besluta om ställningstagande i frågan.

Beredning
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 23 maj 2018, § 100 och beslutat att 
hänskjuta ärendet till kommunstyrelsen för beslut.

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 24 maj 2018 lämnat följande yttrande:

Utbildningsförvaltningen och socialförvaltningen har utrett frågan och respektive 
nämnd har beretts ärende och fattat beslut.

Utredningen har fokuserat på det i genomförandeplanen prioriterade områdena; 
Gränsdragning mellan myndighetsutövning och övrig verksamhet och hur dessa bäst 
organiseras.

Utbildningsnämnden och socialnämnden konstaterar under arbetets gång att det 
råder nya förutsättningar i verksamheterna sedan uppdraget gavs till nämnderna. 
Den största förändringen är ett till antalet betydligt färre ensamkommande barn, en 
grupp som dessutom fortsätter att minska. De ensamkommande barn som fortsatt 
vårdas i kommunens vård kräver i hög utsträckning högspecialiserad vård. 
Högspecialiserad vård i kombination med låga volymer innebär andra ekonomiska 
förutsättningar att hantera en samlad flyktingverksamhet under utbildningsnämnden.
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Genomförd utredning visar att de ensamkommande barn som är i behov av att bo på 
ett HVB hem (hem för vård- och boende) gör detta med högst kvalitet och till lägst 
kostnad genom att fortsatt bo med i kommunen övrigt placerade. 
Utbildningsnämnden och socialnämnden konstaterar att ”Genom att låta de 
ensamkommande barnen bo på HVB med övriga placerade säkras den höga 
kvaliteten samtidigt som man verkar för likabehandling och integration”. Ett konkret 
ekonomiskt exempel som lyfts fram är jämförelsen mellan att fortsatt vårda de 
ensamkommande barnen inom socialnämndens verksamhet jämfört med att starta 
upp ny verksamhet inom utbildningsnämndens verksamhet. Enligt beräkningar kostar 
vården inom socialnämnden tillsammans med övriga barn drygt 40 tkr per månad 
medans verksamheten om den drevs separerad på utbildningsnämnden skulle kosta 
mellan 150 tkr och 320 tkr per månad.

Utifrån perspektiven ekonomi, arbetsmiljö, kvalitet och de förändrade 
förutsättningarna har utbildningsnämnden och socialnämnden godkänt utredningarna 
och därigenom organiseringen:

-Behålla nuvarande gränsdragning gällande Stöd- och försörjningsenheten och 
integrationsavdelningen.

-Behålla Barn- och unga placeringsenhet intakt.

-Fortsätta att integrera stödboende och HVB för barn med och utan erfarenhet av att 
vara ensamkommande barn och skapa en sammanhållen organisation.

Kommunledningskontoret konstaterar att resultatet av utredningen och 
utbildningsnämndens och socialnämndens beslut frångår fullmäktiges uppdrag att 
implementera kommunens samlade flyktingverksamhet under utbildningsnämnden. 
Samtidigt konstateras det med bakgrund i utredningen och de förändrande 
förutsättningarna som redogörs ovan att det är det ekonomiskt mest gynnsamma 
likaså det bästa ur integrationssynpunkt.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 28 maj 2018, § 86.
 
Anförande
 
Anförande hålls av Eva-Lotta Pamp (M), Britt-Marie Kuylenstierna (MP) och Boris 
Jernskiegg (SD).
 
Yrkande
 
Eva-Lotta Pamp (M), Britt-Marie Kuylenstierna (MP) och Boris Jernskiegg (SD) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag.
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Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

Kommunfullmäktige beslutar i linje med utbildningsnämndens och socialnämndens 
förslag att behålla nuvarande organisation. Därmed bildas inte en samlad 
flyktingverksamhet under utbildningsnämnden, vilket innebär att handlingsplan 
Effekts ursprungliga beslut om en samlad flyktingverksamhet under 
utbildningsnämnden upphävs.

Expedieras till 
UN, SN, Klk-ek
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§ 122  2018.354 KS  

Svar på interpellation till kommunstyrelsens ordförande om 
barngruppernas storlek på förskolan -Leif Hansson (S) 

Leif Hansson (S) har till kommunfullmäktige den 30 maj 2018, § 105 lämnat en 
interpellation till kommunstyrelsens ordförande Daniel Filipsson (M) om 
barngruppernas storlek på förskolan och hänvisning till Skolverkets 
rekommendationer/riktlinjer.
 
I interpellationen ställer Leif Hansson följande frågor till kommunstyrelsens 
ordförande:
 
Anser Filipsson att Alingsås kommun ska sträva efter att nå dessa riktlinjer.
Vad är Filipsson i så fall beredd att vidta för åtgärder för att vi ska kunna ta steg i den 
riktningen.
När bedömer Filisson att vi kan ta de fösta stege i denna riktning.
 
Interpellationssvar
 
Kommunstyrelsens ordförande Daniel Filipsson (M) har i skrivelse den 12 juni 2018 
lämnat sitt interpellationssvar.
 
Interpellationsdebatt
 
I debatten deltar Leif Hansson (S), Daniel Filipsson (M), Anna Hansson (MP), Stefan 
Svensson (KD), Per Palm (L), Anita Brodén (L), Ulf Carmesund (S) och Thomas 
Pettersson (C).
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§ 123  2018.373 KS  

Motion - inför en-visselblåsarfunktion i Alingsås kommun - Anita Brodén 
(L) 

Ärendebeskrivning
Anita Brodén (L), Per Palm (L), Kristina Grapenholm (L) och Jan Kesker (L) lämnar 
en motion om att införa en visselblåsarfunktion i Alingsås med följande innehåll:
Liberalerna har vid flera tillfällen påtalat behovet av en visselblåsarfunktion i Alingsås 
kommun. Vår bedömning är att behovet av denna funktion blivit allt viktigare varför vi 
valt att  lyfta frågan i kommunfullmäktige i form av en motion.
 
En visselblåsare påtalar oegentligheter som förekommer, oftast i personens 
organisation.
Visselblåsare har oftast drabbats av kännbara konsekvenser för sitt civilkurage, som 
exempelvis avskedande eller omplacering.
 
Liberalerna menar att alla i en tillitsfull kultur skall tillåtas larma när oegentligheter 
uppdagas, utan att drabbas av negativa konsekvenser.
 
Den 1 januari 2017 trädde i Sverige en ny skyddslagstiftning för visselblåsare i kraft, 
med syftet att förenkla skyddet för visselblåsare och göra regelverket mer 
lättöverskådligt och användbart än tidigare.

Det särskilda skyddet som införts innebär ett förbud för arbetsgivare att utsätta en 
arbetstagare för repressalier som en följd av att arbetstagaren larmat om s.k. 
allvarliga missförhållanden i arbetsgivarens verksamhet.
 
Mot bakgrund av detta yrkar Liberalerna i Alingsås att en visselblåsarfunktion införs.

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
Ärendet remitteras till kommunstyrelsen för beredning.
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§ 124  2018.374 KS  

Motion - snabbt besked kring byggärenden utan lovplikt samt halverad 
tid för enkla bygglovsärenden Anita Brodén (L) 

Ärendebeskrivning
Anita Brodén (L), Per Palm (L), Kristina Grapenholm (L) och Jan Kesker (L) lämnar 
en motion om snabbt besked kring byggärenden med följande innehåll:
”Det finns ett antal orosmoln”, skriver Svenskt Näringsliv i sitt pressmeddelande med 
anledning av Alingsås kommuns bottennotering i årets företagarmätning.
På frågan om hur företagsklimatet utvecklats under de senaste fem åren anser bara 
9,5 procent av de 196 Alingsåsföretagare som svarat, att det blivit bättre, 40 procent 
svarar oförändrat och 37 procent att det blivit sämre. Svarsfrekvensen i Alingsås var 
54 procent.
Flera lagändringar med bygglovslättnader trädde i kraft den 1 juli 2017. Kommunen 
har dessutom möjlighet att ytterligare minska lovplikten så att annars lovpliktiga 
åtgärder inte kräver bygglov.
Bygglovsfrihet kan exempelvis vara färgbyte, fasadmaterial eller takmaterial på en- 
eller tvåbostadshus (småhus) inom detaljplan om det inte ändrar byggnadens eller 
områdets karaktär. Utanför detaljplan och så kallad samlad bebyggelse får vissa 
kompletteringsåtgärder ske utan bygglov på tomter med småhus. Det krävs inte 
heller bygglov för en liten tillbyggnad i form av balkong, burspråk eller uppstickande 
byggnadsdel (till exempel en skorsten) vid en- och tvåbostadshus om den inte 
placeras närmre tomtgränsen än 4,5 meter).
Enklare bygglov kan exempelvis vara omfärgning, byte av fasadbeklädnad, byte av 
taktäckningsmaterial nya dörrar/fönster eller byte av dörrar/fönster som ändrar 
byggnadens eller områdets karaktär.
Mot bakgrund av detta yrkar Liberalerna att
-besked kring byggärenden där bygglov inte krävs skall kunna ges genom vändande 
mail
-tidsram för besked rörande så kallade enkla bygglov halveras
-samhällsbyggnadsnämnden ges i uppdrag att utreda ytterligare minskning av 
lovplikten i
 enlighet med ny lagstiftning
-samhällsbyggnadsnämnden ges i uppdrag att påskynda digitalisering samt utveckla
vägledande bygghanteringsinformation på hemsidan

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:
Ärendet remitteras till kommunstyrelsen för beredning.
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§ 125  2018.385 KS  

Motion om en Karin Boye-plats i Alingsås - Jan Kesker (L), Anita Brodén 
(L), Per Palm (L) och Kristina Grapenholm (L) 

Ärendebeskrivning
Jan Kesker (L), Anita Brodén (L), Per Palm (L) och Kristina Grapenholm (L) lämnar 
en motion om att inrätta en Karin Boye plats i Alingsås, i motionen framförs följande:
"Den mätta dagen, den är aldrig störst.
Den bästa dagen är en dag av törst.
 
Nog finns det mål och mening med vår färd -
men det är vägen som är resan värd."
 
Så inleds Karin Boyes kända dikt "I rörelse" ur diktsamlingen "Härdarna" som gavs ut 
1927. Som ett kuriosum kan nämnas att när Sveriges landslag i fotboll spelade VM i 
USA 1994 och nådde en fantastisk bronsplats så användes denna dikt av dåvarande 
förbundskaptenen Tommy Svensson som inspiration. I dagarna börjar ett nytt 
fotbolls-VM, denna gång i Ryssland. Kanske får vi höra inspirerande ord från 
nuvarande förbundskaptenen Janne Andersson som kan leda Sverige till stordåd.
 
Alingsås är en fantastisk plats där olika personer i stadens historia fått sätta olika 
avtryck: Alströmer, Hill, Järta, Lendahl etc. Dessa personer möter i namn på statyer, 
gator, parker, skolor m m. Tänk om vi kunde få lyfta fram en person med en något 
annan inriktning: en författare och poet och kvinna i det rätt mansdominerande 
galleriet från förr.
 
Vi skulle önska att vi kunde finna en central plats, kanske i Plantaget, för att hedra
Karin Boye och hennes anknytning till vår stad. På Nolby/Bolltorp finns en 
minnessten och det är gott och väl men den hittas bara av ett fåtal. Utanför 
Stadsbiblioteket i Göteborg - vid Götaplatsen - finns en staty av Karin Boye som 
restes 2005 och det är också bra. Men vår poäng är att Alingsås skall få sin del med 
en plats som vi kan relatera till i vardagslag. Vid stadsvandringar. Vid speciella 
högtidstillfällen med diktläsningar etc.
Svenska kyrkan i Alingsås har för avsikt att avdela en plats utanför Christinae kyrka 
till minnet av Britt G Hallkvist som för en tid bodde i Alingsås.
 
Mot bakgrund av ovanstående yrkar Liberalerna i Alingsås att det inrättas en Karin 
Boye-plats centralt belägen i Alingsås (som ett komplement till minnesstenen).

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:
Ärendet remitteras till kommunstyrelsen för beredning.
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§ 126  2018.387 KS  

Motion om att motverka ofrivillig ensamhet genom att erbjuda lunch på 
äldreboenden - Kristina Grapenholm (L), Per Palm (L) samt Anita Brodén 
(L) 

Ärendebeskrivning
Kristina Grapenholm (L), Per Palm (L) och Anita Brodén (L) lämnar en motion om att 
motverka ofrivillig ensamhet, med följande innehåll:

Sverige tillhör de länder i världen där flest lever ensamma. Även om det för många är 
ett frivilligt val, kan detta förändras på ålderns höst. 2 av 3 personer över 60 år lever 
ensamma. Många överlever sin partner och blir ensamma i en tid av livet då sällskap 
och umgänge blir viktigare.

Måltiden och samvaron kring den kan bli en social höjdpunkt för den som lever 
ensam och kan vara en del i att motverka ensamhet. Tidigare fanns möjligheten i 
Alingsås att äta lunch på några av våra äldreboenden och detta var mycket 
uppskattat. Liberalerna vill att denna möjlighet återinförs.

Liberalerna yrkar på:

* att utreda vilka äldreboenden som kan erbjuda lunch till årsrika utanför boendet.

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:
Ärendet remitteras till kommunstyrelsen för beredning.
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§ 127

Avslutning

Ordföranden tackar kommunfullmäktige för ett gott samarbete under våren, samt 
riktar även ett tack till tjänstemän, KF-presidium och sekreterare och tillönskar 
samtliga en skön och avkopplande sommar.
Vice ordförande tackar även ordföranden för gott arbete och önskar även en skön 
och avkopplande sommarvila för ordföranden.
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